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1.Kan het college van B & W aangeven of de genoemde percentages kloppen? 

Zo niet, waarom niet? 
 

De genoemde percentages kloppen. Genoemde percentages betreffen het kilometer-
tarief (zonder leeftijdskorting) van het reizen op saldo met de chipkaart. Aangezien de 
genoemde stijgingen alleen de kilometerprijs betreffen, kan niet gesteld worden dat de 
prijs van het openbaar vervoer evenredig met de kilometerprijs omhoog is gegaan. Het 
opstaptarief of andere betaalwijzen zoals reizen met een sterabonnement en 
eurokaartje beïnvloeden bijvoorbeeld ook de prijs van het openbaar vervoer. 
 
2.  Een harde voorwaarde van de rijksoverheid bij de invoering van de OV-chipkaart 

was dat de overgang van een zone naar een kilometertarief kostenneutraal zou 
verlopen. Kan het college aangeven waarom aan deze eis binnen twee jaar niet 
meer is voldaan? Zo niet, waarom niet? 
 

Aan de harde voorwaarde van de rijksoverheid bij de invoering van de OV-chipkaart 
is voldaan. Met de rijksoverheid is namelijk bij de introductie van de chipkaart 
afgesproken dat de overgang kostenneutraal zou plaats hebben voor een periode van 
1 jaar, in Groningen en Drenthe dus van 1/11/2011 – 1/11/2012. Daarbij gold 
overigens dat de Landelijke Tarieven Index (LTI) wel konden worden doorgevoerd, 
voor 2012 was de LTI 4,9%.  
 
3.  Kan het college van B& W aangeven waarom ervoor is gekozen om de kosten voor 

het OV in twee jaar tijd zo hard te laten stijgen? Zo niet, waarom niet? 
 
In onder andere onze brief van 22 februari 2012 (RO 12.2964452) hebben wij 
aangegeven dat voor de jaren 2013 en verder op basis van geprognosticeerde tekorten 
ombuigingsmaatregelen noodzakelijk zijn. In aanloop naar de begroting van 2013 
heeft het Bestuur van het OV-bureau - na consultatie van o.a. de gemeenteraad van 
Groningen en Provinciale Staten van Groningen en Drenthe - ervoor gekozen om een 
deel van de benodigde ombuiging voor 2013 niet te realiseren via verdere 
vermindering van OV-aanbod maar door verhoging van een aantal tarieven, 
waaronder de kilometerprijs voor het op-saldo-reizen. Genoemde 20% is dus 
opgebouwd uit 4,9% LTI 2012, 10% ombuigingspakket OV-bureau en 3,8% LTI 
2013. 
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4. Kan het college aangeven waarom de kosten voor het OV in Groningen zoveel 
harder stijgen dan het landelijk gemiddelde? Zo niet, waarom niet? 

 
Het beeld dat de OV-kosten in generieke zin in Groningen en Drenthe harder zijn 
gestegen dan landelijk is onjuist. Zoals aangegeven betrof de besproken stijging alleen 
de kilometerprijs van de OV-chipkaart-op-saldo-reizen. In Groningen en Drenthe zijn 
daarentegen bijvoorbeeld de sterabonnementen behouden en alleen met de index 
gestegen, terwijl in bijvoorbeeld Zuid-Holland en Gelderland deze abonnementen zijn 
afgeschaft, hetgeen tot forse prijsstijgingen bleek te leiden in 2013. Verder kennen wij 
hier sinds 2013 anders dan veel andere gebieden een goedkope Daldagkaart 
(10 euro na 9 uur in alle bussen in Groningen en Drenthe). Tevens kan een volwassen 
reiziger vanaf 2013 op elk vervoerbewijs (dus ook de OV-chipkaart en de Daldag-
kaart) gratis 2 kinderen tot en met 11 jaar meenemen. Ook dit is geen landelijk 
geldend tarief.  
 
Een andere reden waarom bewust voor een grotere stijging dan de Landelijke 
Tarieven Index (LTI) is gekozen, is het bij punt 3 genoemde argument. Zonder 
tariefsverhogingen was het namelijk niet mogelijk geweest om een even groot deel 
van het OV-aanbod in stad en regio te behouden. 
 
5. Is het college van B & W met de SP fractie van mening dat goed en betaalbaar OV 

zeer belangrijk is en dat deze prijsstijgingen een drempel opwerpen om van het OV 
gebruik te maken? Zo nee, waarom niet? 

 
Wij zijn ook van mening dat een goed en betaalbaar OV voor Groningen en 
omstreken zeer belangrijk is. Echter het college is tevens van oordeel dat het 
ombuigingspakket waartoe medio 2012 is besloten voor het jaar 2013 evenwichtig 
was en is, waarmee de reizigersgegeven de financiële kaders een goed en betaalbaar 
product hebben behouden.   
 
6. Is het college van B & W bereid om zo spoedig mogelijk met een voorstel te komen 

hoe zij ervoor wil gaan zorgen dat OV weer goed en betaalbaar wordt en dit voor 
te leggen aan de gemeenteraad? Zo niet, waarom niet? 

 
Het OV-bureau heeft deze zomer - opnieuw na consultatie van de gemeenteraad van 
Groningen en de Provinciale Staten van Groningen en Drenthe - de dienstregeling 
2014 vastgesteld, inclusief een uitbouwpakket Hoogwaardig Openbaar Vervoer in en 
rond de stad Groningen. In het geheel is mede voorzien een index-conforme stijging 
van de OV-chipkaarttarieven. Naar het zich nu laat aanzien zal de LTI 2014 uitkomen 
ergens tussen de 1 en 2%.  
 
Tariefdalingen zijn voor 2014 bewust niet voorzien. Reden hiervoor is dat dit ons 
inziens dan teveel ten koste van het OV-aanbod gaat. Het uitbouwpakket van 
Hoogwaardig Openbaar Vervoer in en rond Groningen was dan niet op deze manier 
mogelijk geweest of had een minder goed OV-aanbod in stad en regio betekend.  
 
De kwaliteit en betaalbaarheid van het openbaar vervoer zijn ook onderdeel van de 
bereikbaarheidsstrategie zoals opgenomen in de - nog door u en andere raden en 
Staten vast te stellen - geactualiseerde Netwerkanalyse en HOV-Visie. Anders dan bij 
het opstellen van de NWA in 2006 staat nu de betaalbaarheid van het openbaar 
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vervoer onder druk. Daarom zijn er in het maatregelenpakket voor de HOV-Visie ook 
maatregelen voor het openbaar vervoer opgenomen die het openbaar vervoer 
efficiënter, sneller, betrouwbaarder en daarmee betaalbaarder maken en meer kwaliteit 
geven. 
 
 


